
Jubileusz 100-lecia Szkoły Podstawowej im. Stanisława Konarskiego w Raciążu 

 

 6 maja 2022 roku odbyła się główna uroczystość jubileuszowa. Dzień ten na długo 

zostanie w pamięci i sercach osób, które wzięły udział w tym pięknym i doniosłym 

wydarzeniu. 

 Obchody rozpoczęły się mszą świętą sprawowaną przez księdza biskupa Piotra Liberę 

w intencji uczniów, nauczycieli, pracowników szkoły, tych, którzy odeszli, którzy tworzyli 

przeszłość, tych, którzy tworzą teraźniejszość. 

 Po nabożeństwie zgromadzeni w kościele goście oraz społeczność szkolna w asyście 

orkiestry dętej OSP w Raciążu oraz pocztów sztandarowych przemaszerowali przed budynek 

szkoły. Tam nastąpiło uroczyste odsłonięcie tablicy pamiątkowej, którą ufundowali Państwo 

Katarzyna i Jan Miklewscy oraz Państwo Aneta i Marek Adamscy. 

 Następnie wszyscy zebrani zgromadzili się w hali sportowej, gdzie przebiegała dalsza 

część uroczystości. Pan dyrektor Elżbieta Tobolska przywitała przybyłych gości, 

absolwentów, pedagogów, uczniów, ich rodziców oraz  pracowników szkoły.   

W tym wyjątkowym dniu zaszczycili nas swą obecnością: 

- Ksiądz Biskup Piotr Libera, 

 -  pan Mariusz Godlewski Burmistrz Miasta Raciążą, 

-  pani Anna Cicholska i pani Elżbieta Gapińska posłanki na Sejm Rzeczpospolitej Polskiej, 

-  pan Arkadiusz Iwaniak poseł na Sejm Rzeczpospolitej Polskiej, 

- pan Krzysztof Wiśniewski Mazowiecki Wicekurator Oświaty, 

- pan Jacek Zawiśliński dyrektor Delegatury w Ciechanowie Kuratorium Oświaty w 

Warszawie, 

- pani Anna Żebrowska reprezentująca Wojewodę Mazowieckiego pana Konstantego 

Radziwiłła, 

- pan Konrad Wojnarowski reprezentujący Marszałka Województwa Mazowieckiego pana 

Adama Struzika, 

-  pani Elżbieta Wiśniewska Starosta Powiatu Płońskiego, 

 –  pan Paweł Chrzanowski Przewodniczący Rady Miejskiej, 

 –  pani Renata Kujawa Sekretarz Miasta Raciąża, 

 –  pani Małgorzata Karwowska Skarbnik Miasta Raciąża, 

 –  pan Zbigniew Sadowski Wójt Gminy Raciąż, 



 –  pani Grażyna Rogowska Przewodnicząca Rady Gminy Raciąż,  

 –  pani Anna Dumińska-Kierska Sekretarz Gminy Raciąż, 

 –  pani Katarzyna Wawrowska Inspektor do spraw oświaty w Urzędzie Miejskim w Raciążu, 

-  Ksiądz Wiesław Kosiński proboszcz parafii Raciąż, 

 – pan Artur Adamski członek Zarządu Powiatu Płońskiego oraz Dyrektor Miejskiego 

Centrum Kultury Sportu i Rekreacji w Raciążu, 

 – pani Elżbieta Kosiorek dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciążu, 

 – pani Ewa Cichewicz Prezes Związku  Nauczycielstwa Polskiego, 

– pan Krzysztof Bielski Dyrektor Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w 

Płońsku, 

 – Ksiądz kanonik Stanisław Czyż emerytowany proboszcz parafii Raciąż, 

- byli samorządowcy Raciąża i powiatu Płońskiego: pan Jan Mączewski, pan Czesław 

Szpojankowski, pan Stanisław Mączewski, pan Bogusław Jeżak, pan Andrzej Staniszewski, 

- emerytowani i byli dyrektorzy oraz wicedyrektorzy Szkoły Podstawowej w Raciążu: pani 

Maria Chyczewska, pan Ryszard Kalinowski, pani Kazimiera Szymczak, pan Stefan 

Modrzejewski, pani Jadwiga Wyrwał, pani Iwona Karpińska, pan Roman Bieńkowski, 

- dyrektorzy zaprzyjaźnionych szkół i przedszkoli, 

- przyjaciele i sponsorzy szkoły: pan Piotr Sypiański prezes Polmlek Raciąż, pan Piotr 

Pniewski prezes Banku Spółdzielczego w Raciążu, państwo Bożena i Bogdan Cybulscy, 

państwo Katarzyna i Jan Miklewscy, pani Anna Szałkowska, pan Marcin Obrębski, pan 

Tomasz Wawrowski, pani Olga Lewczuk, pani Elżbieta Zalewska, pan Wiesław Szelągowski, 

pan Zbigniew Skierkowski,  

- najstarsi absolwenci naszej szkoły: pan Czesław Drozdowski, pani Jadwiga Buczkowska, 

pani Ewa Kaźmierkiewicz, pani Maria Wszałkowska, pani Daniela Arceusz, pan Zbigniew 

Adamski, 

- Ksiądz Piotr Wilkowski oraz Ksiądz Jakub Kępczyński absolwent SP w Raciążu. 

 Pani dyrektor Elżbieta Tobolska w swoim przemówieniu podziękowała panu 

Mariuszowi Godlewskiemu Burmistrzowi Miasta Raciąż i władzom samorządowym za 

stworzenie bardzo dobrej bazy szkolnej i ogromne wsparcie w realizacji działań oświatowych. 

Szczególne podziękowania skierowała do emerytowanych dyrektorów i nauczycieli, którzy 

przez wiele lat tworzyli historię nasze placówki, wpływali na jej rozwój i pozytywny 

wizerunek szkoły. Pani dyrektor wyraziła również wdzięczność kadrze pedagogicznej za 

zaangażowanie w pracę z uczniami i na rzecz szkoły, pracownikom obsługi i administracji za 

bardzo sprawne wykonywanie różnorodnych powierzonych zadań, często wykraczających 



poza zwykłe obowiązki oraz rodzicom za współpracę, troskę o jak najlepsze wychowanie        

i wykształcenie dzieci. Pani dyrektor podziękowała również instytucjom, partnerom                

i przyjaciołom szkoły za pomoc, życzliwość w rozwiązywaniu różnych spraw, a sponsorom 

za bezinteresowną pomoc i wsparcie. 

Pani dyrektor podkreśliła, że przez te wszystkie lata szkoła wykształciła i wychowała 

bardzo liczne grono mądrych, ambitnych i wartościowych ludzi. Wśród jej absolwentów są 

lekarze, pielęgniarki, pracownicy naukowi, artyści, oficerowie wojska, przedsiębiorcy, 

pracownicy samorządowi oraz nauczyciele. 

 Kolejnym punktem, który wprowadził nas w atmosferę wspomnień, był występ pani 

Katarzyny Skierkowskiej, nauczycielki muzyki i jednocześnie absolwentki szkoły, która 

przepięknie wykonała utwór Zbigniewa Wodeckiego Lubię wracać.  

 Następnie goście zapoznali się z prezentacją przygotowaną przez panią Iwonę 

Dąbrowską, która dotyczyła bogatej historii istnienia szkoły, jej początków oraz zmian w niej 

zachodzących.  

 Zebrani mogli również podziwiać talenty artystyczne obecnych uczennic szkoły, które 

wykonały układ gimnastyczno-akrobatyczny, natomiast młodzi aktorzy szkolnego koła 

teatralnego Amica Theatrum przybliżyli postać Stanisława Konarskiego – patrona naszej 

placówki, wybitnego działacza oświeceniowego. 

 Uroczystość dopełniły przemówienia zaproszonych gości: pana Mariusza 

Godlewskiego Burmistrza Miasta Raciąża, pana Pawła Chrzanowskiego Przewodniczącego 

Rady Miejskiej, pani Anny Cicholskiej Posłanki na Sejm Rzeczpospolitej Polskiej, pani 

Elżbiety Gapińskiej Posłanki na Sejm Rzeczpospolitej Polskiej, pana Arkadiusza Iwaniaka 

Posła na Sejm Rzeczpospolitej Polskiej, pana Krzysztofa Wiśniewskiego Mazowieckiego 

Wicekuratora Oświaty, który odczytał list od pana Przemysława Czarnka Ministra Edukacji    

i Nauki, pani Anny Żebrowskiej, pana Konrada Wojnarowskiego, pani Elżbiety Wiśniewskiej 

Starosty Powiatu Płońskiego, pana Stefana Modrzejewskiego, pana Pawła Sobieskiego. 

 W trakcie przemów goście mogli zapoznać się z wyświetlaną na telebimie prezentacją 

historii szkoły stworzona przez pana Jana Chądzyńskiego. Warto zaznaczyć, że pan Jan 

Chądzyński zrzekł się praw autorskich do prezentacji na rzecz szkoły i przekazał ją na ręce 

pani dyrektor z przeznaczeniem do celów edukacyjnych.  

 Pan Konrad Wojnarowski reprezentujący Marszałka Województwa Mazowieckiego 

pana Adama Struzika wręczył Dyplomy uznania: pani Alinie Szawłowskiej, pani Ewie 

Kisielewskiej, pani Joannie Wawrowskiej, pani Bożenie Wychódzkiej, pani Zofii Błaszczak 

oraz pani dyrektor Elżbiecie Tobolskiej. 

 Niestety nie wszyscy zaproszenie gości ze względu na obowiązki mogli uczestniczyć 

w naszej uroczystości. Listy od pana Piotra Zgorzelskiego Wicemarszałka Sejmu 

Rzeczpospolitej Polskiej, pana Romana Chrzanowskiego emerytowanego dyrektora szkoły, 

pani Barbary Talaśki byłej nauczycielki oraz pana Michała Bońkowskiego absolwenta szkoły 

odczytali w ich imieniu prowadzący, czyli pani Aneta Kowalska i pan Piotr Grabowski. 



 Niesamowitych wrażeń dostarczyła gościom nagrana i odtworzona wypowiedź 

jednego z najstarszych absolwentów szkoły – pana Włodzimierza Zbyszyńskiego, brata 

najstarszego absolwenta SP w Raciążu, pana Mirosława Zbyszyńskiego, który w tym roku 

również kończy sto lat. 

 Przepiękną podróż w minione czasy zakończył chór szkolny i Marcelina Chyczewska, 

wykonując utwór Marka Grechuty Dni, których nie znamy. 

 W ramach podziękowań Burmistrz Miasta Raciąża, Przewodniczący Rady Miejskiej, 

Dyrektor szkoły, Wicedyrektor szkoły, Przewodnicząca Rady Rodziców oraz nauczyciele 

wręczyli wszystkim przybyłym na uroczystość gościom pamiątkowe medale, których 

sponsorem został pan Piotr Sypiański prezes firmy Polmlek Raciąż. 

 Pani dyrektor Elżbieta Tobolska razem z panem Mariuszem Godlewskim wręczyli 

podziękowania od całej społeczności szkolnej za okazane serce i dobrą wolę: panu Piotrowi 

Sypiańskiemu, panu Piotrowi Pniewskiemu, państwu Bożenie i Bogdanowi Cybulskim, 

państwu Katarzynie i Janowi Miklewskim, panu Robertowi Dobiesowi, państwu Anecie i 

Mariuszowi Adamskim, pani Oldze Lewczuk, pani Elżbiecie Zalewskiej, pani Marcie 

Kuźniewskiej, pani Annie Falkiewicz, panu Piotrowi Marszałowi, pani Annie Szałkowskiej, 

panu Tomaszowi Wawrowskiemu, pani Iwonie Cholińskiej, panu Pawłowi Chrzanowskiemu, 

panu Zbigniewowi Skierkowskiemu, pani Joannę Głowacką, pani Ninę Nowaczewską, panu 

Wiesławowi Szelągowskiemu, panu Jackowi Szelągowskiemu, panu Krzysztofowi Brdakowi, 

panu Andrzejowi Kociędzie, panu Gabrielowi Brzezińskiemu, panu Januszowi Stefaniakowi, 

panu Arturowi Adamskiemu, panu Robertowi Pniewskiemu.  

 Szczególne podziękowania skierowano również do pana Stefana Modrzejewskiego za 

napisanie książki 100 lat Szkoły Podstawowej im. Stanisława Konarskiego w 

Raciążu1921/22-2021/22 oraz pani Marii Modzanowskiej za zaprojektowanie loga szkoły 

oraz loga na 100-lecie placówki. 

 Aby uczcić pamięć o byłych dyrektorach, nauczycielach, pracownikach 

niepedagogicznych, rodzicach oraz uczniach naszej szkoły, których nie ma już wśród nas 

Gabriela Koszela zaśpiewała utwór Sławy Przybylskiej Gdzie są kwiaty z tamtych lat. 

 Zgodnie z tradycją najmłodsi uczniowie zwrócili się do jubilatki, życząc jej, aby wciąż 

miała dla nich dobre i wielkie serca, aby każdego dnia rozbrzmiewała śmiechem. 

 Kończąc uroczystość, pani dyrektor Elżbieta Tobolska, podziękowała wszystkim 

osobom zaangażowanym w organizację uroczystych obchodów 100-lecia szkoły. Prowadzący 

zaś zaprosili gości do obejrzenia wystawy okolicznościowej przygotowanej przez panią 

Bernadetę Leszczyńską, kronik szkolnych oraz do składania wpisów do Księgi Pamiątkowej, 

które staną się pięknym śladem tego wyjątkowego dnia. 

  

 


